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Spørgsmål nr. 267 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for planerne om at lukke den regiona-
le PET afdeling i Aarhus?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Politiets Efterretningstjeneste, der har oplyst følgende:

”Politiets Efterretningstjeneste har truffet beslutning om med 
virkning fra den 1. marts 2012 at overføre de ledere og medar-
bejdere, der tilknyttet efterretningstjenestens regionale enhed i 
Aarhus, til efterretningstjenestens hovedkvarter i Københavns-
området. Beslutningen er truffet med henblik på at sikre, at ef-
terretningstjenestens samlede ressourcer, kapaciteter og kom-
petencer udnyttes bedst muligt.

Beslutningen skal ligeledes ses i sammenhæng med udviklin-
gen i trusselsbilledet, der stiller krav om yderligere målretning, 
prioritering og faglig styrkelse af Politiets Efterretningstjene-
stes samlede operative indsats. Ved at samle kræfterne i ho-
vedkvarteret vil Politiets Efterretningstjeneste kunne levere en 
mere ensartet indsats i alle de dele af landet, hvor der er brug 
for det. Opgaverne i Aarhus og i det øvrige Jylland vil fortsat 
blive løst, men efterretningstjenesten vil gøre det på en anden 
måde end hidtil. 

Det gælder i øvrigt generelt, at efterretningstjenesten allerede i 
dag løser en række opgaver uafhængigt af tjenestestedets pla-
cering.”

Justitsministeriet skal desuden henvise til ministeriets besvarelse af 20. 

november 2012 af spørgsmål nr. S 444 fra medlem af Folketinget Tom 

Behnke (KF). 


